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Besvarelse af §37 spørgsmål 2020-146 ang. projektet om en vej mellem 
Kangerlussuaq og Sisimiut 

Kære Anders Olsen 

Du har i henhold til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut stillet spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedr. vej investeringer. 

Dine spørgsmål er henvist til min besvarelse_ Spørgsmålene gengives enkeltvis 
nedenfor, efterfulgt af en besvarelse. 

1. Med hensyn til den vej der skal anlægges mellem Kangerlussuaq og Sisimiut, 
med hensyn til de samfundsmæssige og økonomiske følgevirkninger hvordan 
kan det så være, at det tager så lang tid at få etableret en aftale med de 
udefrakommende konsulenter? 

Svar: Spørgsmålet indikerer at der er taget beslutning om at anlægge en vej mellem 
Kangerlussuaq og Sisimiut. Dette er ikke tilfældet, der er taget en beslu~ning i 
Inatsisartut om at undersøge, hvorvidt anlæggelsen af en sådan vej er 
samfundsmæssigt lønsomt, herunder projekteringen af omkostningerne ved at anlægge 
vejen. Hertil blev der afsat 5 mio. kr. på Finansloven for 2020. Denne bevilling var og er 
betinget af at den matches krone for krone af kommunen. 

Grundet Corona-krisen og de uforudsete omkostninger, den har medført for det 
grønlandske samfund, blev der er i maj måned godkendt en tillægsbevilling der 
om allokerede budgetter fra en lang række tiltag til at afbøde Corona-krisen; heriblandt 
de 5 mio. kr. afsat til projekteringen og lønsomhedsstudiet af den potentielle vej mellem 
Kangerlussuaq og Sisimiut (TB20-880). 
Da VVM-godkendelsen går igennem hurtigere end antaget, bliver midlerne gentildelt 
(TB20-891). Der opstod således en kortere periode, hvor der ikke var hjemmel til 
finansieringen af en aftale med eksterne konsulenter. Den kunne i den periode derfor 
ikke indgås. 

Herudover har det været en centralt udmeldt beslutning at departementerne under 
krisen skulle prioritere Corona-relaterede aktiviteter frem for andre. Endeligt skal det 
bemærkes, at det tager tid at undersøge det korrekte match mellem en opgave og 
kvalificerede, udefrakommende konsulenter. 

2. De udefrakommende konsulenter fra Oxford Universitet, Oxford Global 
Projects, som man næsten har lavet aftale med, hvornår har Naalakkersuisut 
kontaktet dem? 
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Svar: Den første skriftlige kontakt initieres d. 27. april 2020. Forud herfor har der været 
flere forsøg på telefonisk kontakt. 

3. Når man endnu ikke har lavet aftale med de udefrakommende konsulenter, 
skal det så forstå således, at Naalakkersuisut ikke finder planlægningen af 
vejen for særlig vigtig? 

Svar: Nej. At der endnu ikke er indgået en aftale er som følge af, at Naalakkersuisut skal 
overholde godkendte bevillinger, samt kvaliteten i opgaveløsningen, her særligt relevant 
ift. at indgå aftale med de bedst kvalificerede konsulenter, således at den kommende 
beslutning om en evt. anlæggelse af vejen er baseret på det bedst mulige grundlag. 

Naalakkersuisut er af den opfattelse, at man med involvering af Oxford Global Projects 
har tilsikret lønsomhedsstudiet for vejen en erfaren, kompetent og internationalt 
velrenommeret samarbejdspartner. 

Jeg håber, at ovenstående besvarer dine spørgsmål. 

Inussiarnersumik inuulluaqqusillunga 
Med venlig hilsen 
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